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Møde den: 11. oktober 2023 kl. 9 til 11 

Lokale 414 Bygning 1485 

Uddannelsesnævnsmøde Nordiske Studier og Oplevelsesøkonomi 

 

Deltagere:  

Deltagere:  

Undervisere: Pernille Hermann (Afdelingsleder, UN-forperson), Kathrine Thisted 

Petersen (SN-repræsentant), Dorthe Refslund Christensen, Claus Toft-Nielsen, Ste-

fan Kjerkegaard  

Studerende: Ellen Trøst Simonsen  

Observatører: studerende Matilde K. Winther Nielsen, Kasper Atzen Gade, Karoline 

Spanggaard Hagsten og studiekoordinator Mette Olesen (Arts Studier/referent) 

 

Fraværende: Mette Marie Pedersen, Lizette Midtiby, Lisa Jean Reiter, Rasmus 

Maagaard Krog, Mads Ulrik Pedersen, Isabell Andersen  

 

1. Godkendelse af dagsorden og opfølgning på referat fra seneste møde 

Afdelingsleder og UN-forperson Pernille Hermann (PH) bød velkommen til mødet. 

UN godkendte herefter dagsorden til dagens møde og fulgte op på referatet fra UN-

mødet den 20. september 2023 

 

Mette Olesen (Meol) sagde opfølgende, at Afdelingsleders opsummerende evalue-

ringsrapport for F23 var sendt til behandling i studienævnet.  

 

2. Forslag fra studenterrepræsentanterne (herunder fra Nordisk Fag-

udvalg og OØ-studerende)  

Ellen Trøst Simonsen fortalte, at hun sammen med Anna Ramsing har indkaldt til 

møde med henblik på at genstarte fagudvalget. Det er en rekrutteringsproces, hvor 

der ønskes en helt ny bestyrelse.  

PH nævnte i den forbindelse, at handleplanerne som UN senere skulle drøfte, også 

indeholder punkter om at passe på studiemiljøet.  

Det blev i den forbindelse nævnt, at der er grund til at overveje den måde studenter-

involverende aktiviteter iscenesættes på. Der var en opfordring om at holde det for-

melle på et minimum og at pointere det aktivistiske. Måske kunne fagudvalget være 

et ”open call”, så alle studerende som udgangspunkt er med, og måske kunne man 

også betone den indflydelse, man får gennem fagudvalg og UN, og at disse aktiviteter 

giver mulighed for at kommunikere på tværs af årgange. 

Fagudvalget er med til at arrangere fællesfaglig dag og også årsfesten, som udvalget 

dog ikke oplever at få den tilstrækkelige kredit for, fordi denne fest opfattes som initi-

eret af revyen.    
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3. Godkendelse og indstilling af studieordningsændringer (beslutnings-

punkt) 

UN behandlede forslag til studieordningsændring: KA i oplevelsesøkonomi, Kultur-

analyse. 

Dorthe Refslund Christensen indledte med at forklare, at de studerende fortrinsvis 

arbejder i grupper på faget og indsamler empiri sammen. Eksamen er p.t. kun indivi-

duel, og det vil der stadig være mulighed for efter studieordningsændringen. Ønsket 

er derudover at åbne for muligheden for at lave eksamen i grupper.  

 

Uddannelsesnævnets beslutning: 

UN godkendte forslaget til studieordningsændring og indstillede den til behandling 

på SN-møde i november.  

 

4. Handleplaner fra Årlig Status og Undervisningsmiljøvurdering (be-

slutningspunkt) 

Afdelingsleder PH orienterede om årlig status handleplanerne efter behandling i Stu-

dienævn og godkendelse hos studieleder. PH orienterede desuden om status på hand-

linger ift. undervisningsmiljøvurderingshandleplaner – ordinære og efter- videre ud-

dannelser (EVU). 

 

Der var forslag om at tage nedenstående punkter fra handleplanerne op i UN: 

Stærke kandidater med relevante kompetencer (Både BA og KA nordisk og KA Ople-

velsesøkonomi): 

Hvilke tiltag kan der tages på afdelingen for at de studerende bliver mere opmærk-

somme på arbejdsmarkedet? 

Hvordan kan vi hjælpe de studerende til at blive bedre til at formulere deres kompe-

tencer til potentielle arbejdsgivere?  

 

PH orienterede desuden om, at to ph.d. studerende har sagt ja til at opdatere alumne-

netværk og arbejde videre med det.  

 

Fagsociale foreninger 

 

Det fagligt/sociale miljø 

 

Efter forudsætningskravets bortfald 

Hvordan skaber vi en kultur, hvor studerende møder op og er aktive i undervisnin-

gen? – uanset at der ikke er forudsætningskrav om aktiv deltagelse. 

 

Der udspandt sig i forbindelse med dette punkt en drøftelse af de arbejdsvilkår, stu-

derende og undervisere giver hinanden. UN kom i den forbindelse ind på fravær fra 

undervisning, hvad der sker, når studerende går i løbet af undervisningen, studeren-

des manglende forberedelse til undervisningen og manglende tilstedeværelse i under-

visningen – f.eks. pga. skærmarbejde. 
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Drøftelsen kom desuden ind på neurodivergente studerende og studerende med op-

mærksomhedsforstyrrelser.  

 

https://studerende.au.dk/styrkditstudieliv/hjaelp  

 

Brugen af instruktorer 

 

Uddannelsesnævnets beslutning: 

UN besluttede at sætte handlingerne ovenfor på listen med emner til uddannelses-

nævnets dagsordner i det kommende år. 

 

5. Valg på AU (beslutningspunkt) 

UN samlede op vedr. kandidatopstilling til Studienævnsvalget og dermed til UN for 

perioden fra 1.2.2024. 

 

Uddannelsesnævnets beslutning: 

Mathilde K. Winther Nielsen er listeansvarlig for de studerende 

Kasper Atzen Gade stiller op som SN-repræsentant.  

I forbindelse med mødet blev der arbejdet med kandidatlisten, der blev afsendt efter-

følgende.   

 

6. Genkonstituering studerende (beslutningspunkt) 
 
Uddannelsesnævnets beslutning:  

Der var ingen studerende, der kunne tage næstforperson-posten i UN, og UN beslut-

tede derfor at køre uden næstforperson i den resterende periode – dvs. indtil 

1.2.2024. 

 

7. Forslag til kommende møder 

7.1 Forslag til kommende UN-møder 

Kandidatreformen 

 

Emnet sættes på listen med punkter til drøftelse i UN Nordisk og Oplevelsesøkonomi  

 

7.2 Forslag til punkter, som skal foreslås til behandling i SN 

 

8. Meddelelser/Nyt fra 

8.1 Meddelelser / nyt fra afdelingsleder/undervisere/fagudvalg 

Stefan Kjerkegaard orienterede om et møde med prodekanen for uddannelse vedr. 

Kandidatreformen i relation til danskfaget.  

PH orienterede om, at Unni From har været på besøg på medarbejdermøde i afdelin-

gen. Unni From havde her orienteret om, at det bliver nødvendigt at justere særligt 

BA og BA-tilvalg i Nordisk – så uddannelsen bliver mere økonomisk bæredygtig.  

 

https://studerende.au.dk/styrkditstudieliv/hjaelp
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Karoline Spanggaard Hagsten er ved at være færdig med uddannelsen i Oplevelses-

økonomi og stopper derfor i UN. Der var tak for indsatsen til Karoline. Det var ikke 

lykkedes at finde studerende fra Oplevelsesøkonomi (OØ) til kandidatlisten til SN og 

UN, men der vil være mulighed for at studerende fra OØ kan deltage som observatø-

rer på UN-møderne.  

 

8.2 Meddelelser / nyt fra UN-forperson, UN-næstforperson og SN-repræsentanter 

8.3 Meddelelser/nyt fra de studerende 

8.4 Meddelelser / nyt fra studievejledere 

8.5 Meddelelser / nyt fra Arts studier 

8.5.1 Nyhedsbrev fra Arts studier 

 

Link til oktober måneds nyhedsbrev fra Arts studier på underviserportalen. 

Mette Olesen (Meol) orienterede om nyhedsbrevet, der i oktober udgaven bl.a. inde-

holder information om:  

• Danmarks studieundersøgelse 2023.  

• God afvikling og evaluering af studievelkomsten 2023 

• Trivselskoordinator igen ansat indtil udgangen af 2024 

• Valgfag for foråret 2024 kan nu ses i kursuskataloget 

• Handleplaner fra årlig status 2023 er nu godkendt 

• Studiestartsprøverne 2023 er veloverståede 

• Afleveringsprocent for specialer med frist d. 15. september 

• Studiepraktik og lokaler i uge 43 

9. Evt. 

 

https://medarbejdere.au.dk/fakulteter/ar/til-undervisere-paa-arts/nyhedsbrev-fra-arts-studier/

